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Sveriges	Universitets-		 	 	                           2023-11-19 
och	högskoleförbund	 	 	 	 																							
	
	
 
 

Minnesanteckning	från	möte	med	SUHF:s	expertgrupp	för	
studieadministrativa	frågor	
Tid: fredag den 27 oktober 2023, kl. 9:30 – 15:00. 
Plats: online i Zoom 
Kallade: expertgruppens ledamöter 
Inbjudna gäster: Mauritz Danielsson, Ladokkonsortiet (eftermiddagen) 
 
Närvarande ledamöter/adjungerade:  
Åsa Borin, universitetsdirektör, Stockholms universitet, ordförande. 
Brita Lundh, chef Utbildningsstöd, Högskolan i Halmstad, verkställande ledamot 
Christopher Sönnerbrandt, senior rådgivare SUHF 
Helena Pallin, chef Avdelningen för utbildningsstöd, Karlstads universitet  
Marina Geijer, Studieadministrativ direktör, Linköpings universitet 
Cilla Häggkvist, bitr. chef Studentavdelningen, Uppsala universitet 
Susanna Öhman, rektor, Högskolan i Halmstad (från kl 11) 
Susanne Wadsborn-Taube, avdelningschef, Universitets- och högskolerådet 
Linda Gerén, senior rådgivare SUHF 
Carolina Rytterkull, Lunds universitet, ordf. i nationella bedömningsgruppen för antagning (NBA) 
 
Frånvarande ledamöter:  
Åsa Vännman, Högskolan Kristianstad 
Lehman Benson Jr., SFS 

 
Inbjudna gäster:  
Mauritz Danielsson, Ladokkonsortiet (p. 9 – 14). 
 
Expertgruppens dagordningar och minnesanteckningar är publicerade på SUHF:s webbsida. 
https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgrupp-for-studieadministrativa-fragor/ 

 

1. Inledning  
a. Ordförande Åsa Borin hälsade välkommen. 
b. Närvarande ledamöter presenterade sig. 
c. Dagordningen godkändes med en övrig fråga 

- Sista ansökningsdag och gdpunkt (Cilla Häggkvist) 
d. Justeringsperson  

Cilla Häggkvist utsågs gll mötets justeringsperson. 
e. Expertgruppens uppdrag 

Diskussion. SUHFs kansli inleder med en kort genomgång av uppdraget. (bilaga 1e) 
Christopher presenterade expertgruppens uppdrag, enligt beslut i december 2022, 
med fördjupningar både vad gäller innehåll och arbetssätt. Expertgruppen har flera 
undergrupper samt kopplingar till flera andra grupper inom SUHF.  

f. Föregående minnesanteckningar lades gll handlingarna. 
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2. Korta meddelanden 

a. Remiss om fram/dens yrkeshögskola 
Informagon. Föredragande: Linda Gerén 
Beredning pågår av SUHF:s svar på remissen av betänkandet Framgdens 
yrkeshögskola – stabil, effekgv och hållbar (SOU 2023:31). 
h8ps://www.regeringen.se/ra8sliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2023/06/sou-202331/ 
Linda Gerén meddelade aj SUHF kommer aj besvara remissen. SUHF har saj 
samman en mindre arbetsgrupp med representanter från några lärosäten för aj 
bereda remissvaret.  
 

b. Mikromeriter i högskolan 
Information. Föredragande: Christopher Sönnerbrandt 
Beredning pågår. Sedan föregående möte har frågan bl.a. lyfts i styrelsen. 
h8ps://educaCon.ec.europa.eu/sites/default/files/2022-01/micro-
credenCals%20brochure%20updated.pdf 
Christopher Sönnerbrandt redogjorde för hur SUHF arbetar för att visa och informera 
om hur fristående kurs på ett praktiskt och högkvalitativt sätt motsvarar begreppet 
mikromerit och att den svenska högskolan därmed redan har ett väl fungerande 
system för mikromeriter. Det finns dock behov av ytterligare förtydliganden och 
arbete med utbud, mm. SUHF arbetar med en promemoria om mikromeriter i den 
svenska högskolan.  

 
3. Frågor och svar om examen  

Diskussion. Föredragande: Brita Lundh 
En ny version av texten Frågor och svar om examen har tagits fram eker de inspel som lykes 
vid föregående möte. Några specifika frågor som då lykes gällde gllgodoräknande, prövning 
av ansökan om examen och hur en kurs kan ingå i flera examina. Brita Lundh presenterade 
den nya revideringen. Underlaget bygger bland annat på avgöranden i Överklagande-
nämnden i högskolan (ÖNH). Expertgruppen tackade för underlaget.  
 
Expertgruppen konstaterade aj det kommer in många detaljfrågor inom området 
studieadministragon och aj man därmed noga behöver överväga vilka frågor man ska ägna 
sig åt och hur. I deja fall har expertgruppen gjort avvägningen aj det finns en ekerfrågan på 
expertgruppens sammanställning och tolkning av principiella frågor just gällande examen. 
Underlaget ujrycker de ställningstaganden expertgruppen har gjort ugfrån en principiell 
diskussion.  
 
Den framtagna texten Frågor och svar om examen kommer aj publiceras på Expertgruppens 
webbsida som en bilaga gll dagens minnesanteckning.  
 

4. Förutbildning (fup) eller grundutbildning (hp)?  
Informagon. Föredragande Carolina Ryjerkull 
Carolina Ryjerkull informerade om frågan och beredningen i NBA. Liknande utbildningar på 
olika lärosäten behandlas ibland på olika nivåer, exempelvis finns det liknande 
(för)utbildningar som ger förutbildningspoäng (fup) på ej lärosäte och högskolepoäng (hp) 
på ej annat. NBA har gllsaj en arbetsgrupp som ska gja vidare på frågan innan den lyks gll 
expertgruppen.  
 

5. Överenskommelser mellan lärosätena och MigraHonsverket 
Information. Föredragande: Christopher Sönnerbrandt 
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Ett förslag om nya överenskommelser om avbrottsrapportering och tvååriga tillstånd för 
programstudenter har tagits fram – bakgrund, målsättning, tidsplan. Christopher 
Sönnerbrandt informerade om förslaget. Förarbetet har pågått under lång tid och omfattar 
bland annat ett pilotprojekt mellan SUHF och Migrationsverket som har pågått vid fem 
lärosäten under ca fem år. Möjligheten för lärosätena att i framtiden teckna överenskom-
melser med Migrationsverket bygger på att överenskommelserna är likalydande. SUHF 
kommer inom kort att skicka ut förslaget på remiss till sina medlemslärosäten med sista 
svarsdatum 2024-01-22. Expertgruppen diskuterade och lämnade inspel till arbetet. 
 

6. Process och Hdsplan för Master/IKVT  
Diskussion. Föredragande: Christopher Sönnerbrandt. 
Frågan kring den samordnade antagningen av tredjelandsstudenter till utbildning med start 
på vårtermin har lyfts inom SUHFs samverkan med Migrationsverket. Christopher 
Sönnerbrandt gav bakgrunden till frågan som framför allt handlar om den tidspress som 
uppstår för att lärosäten och Migrationsverket ska hinna hantera ansökningarna till 
vårterminen. Även UHR som ansvarar för systemstödet har en tajt tidsplan.  
 
Expertgruppen lyfte och diskuterade flera aspekter av frågan. Expertgruppen beslutade att 
lämna över frågan till Antagningsrådet, för beredning. 
 

7. Lägesrapporter från UHR 
Informagon. Föredragande Susanne Wadsborn-Taube. 
Susanne Wadsborn-Taube lämnade kort informagon om följande:  

a. Högskoleprovet 
Höstens högskoleprov genomfördes med ökade säkerhetskontroller. 

b. Försöksverksamhet med grundläggande behörighetsprov 
c. Uppdraget att främja validering i högskolan 
d. Antagningsomgångar inför vårterminen 2024 
e. Övriga aktuella frågor. 

 
8. Rapporter från andra grupper  

Information. Föredragande: Expertgruppens ledamöter. 
Möjlighet att lyfta relevanta och aktuella frågor från andra grupper som ledamöterna ingår i. 
I minnesanteckningen bifogar vi i förekommande fall länkar till gruppernas anteckningar. 
 

a. Sveriges förenade studentkårer (SFS). 
Utgick, ingen från SFS deltog i mötet. 
 

b. Förbundsförsamlingen och förvaltningschefernas nätverk. 
Handlingar och protokoll finns på för SUHF:s förbundsförsamlingar publiceras på 
https://suhf.se/om-suhf/forbundsforsamlingen/. 
Christopher Sönnerbrandt rapporterad från förbundsförsamlingen den 18 oktober. 
Åsa Borin rapporterade från möte i förvaltningschefernas nätverk den 16 oktober.  
 

c. Samverkansgruppen SUHF – UHR. 
Christopher Sönnerbrandt rapporterade från det senaste mötet. Information om 
gruppen finns på https://suhf.se/arbetsgrupper/samverkansgrupp-suhf-uhr/.  
 

d. Antagningsrådet. 
Helena Pallin rapporterade från det senaste mötet. 
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e. Nationella bedömningsgruppen för antagning (NBA). 
Se punkt 4. 
 

f. Arbetsgruppen för lärosätenas arbete med föreskrifter. 
Linda Gerén och Cilla Häggkvist rapporterade från arbetsgruppen. Information om 
gruppen finns på https://suhf.se/arbetsgrupper/arbetsgrupp-for-larosatenas-arbete-
med-foreskrifter/. 
 

g. Arbetsgruppen för EUI studieadministrativa frågor. 
Carolina Rytterkull informerade om aktuella frågor som gruppen arbetar med. 
Information om gruppen finns på https://suhf.se/arbetsgrupper/arbetsgrupp-for-eui-
studieadministrativa-fragor/. 
 

h. Expertgruppen för internationaliseringsfrågor. 
Christopher Sönnerbrandt rapporterade från det senaste mötet. Minnesanteckningar 
publiceras på https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-
internationaliseringsfragor/.  
 

i. Samverkansgruppen SUHF – Migrationsverket. 
Se punkt 6. Information om gruppen finns på 
https://suhf.se/arbetsgrupper/samverkansgrupp-suhf-migrationsverket/.  
 

j. UKÄ:s referensgrupp för den officiella statistiken. 
Inget möte har genomförts sedan expertgruppens förra möte. 

 
k. Ladokkonsortiets strategiska produktgrupp. 

Gruppen är pausad under hösten 2023. 
 

l. Studieadministrativa chefsnätverken. 
Marina berättade att nästa möte kommer att äga rum på Linköpings universitet. 
 

9. Förordning 1993:1153 
Diskussion. Föredragande: Helena Pallin, Susanne Wadsborn-Taube och Mauritz Danielsson. 
UKÄ:s referensgrupp har delgejs utkast gll slutrapport om förutsäjningar för Ladok (2 kap.). 
Helena Pallin inledde med aj beräja om läget i UKÄ:s utredning. Några av de frågor som 
behöver hanteras handlar om direktåtkomst, behörighetshanteringen, gdpr och 
personuppgiksansvar. Mauritz Danielsson komplejerade med synpunkter som Ladok-
konsorget har lyk in i arbetet. Susanne Wadsborn-Taube redogjorde för UHR:s hantering av 
frågan. SUHF har gdigare gåj in med en skrivelse gll regeringen angående utredningen. Som 
nästa steg kommer SUHF aj samla flera jurister för aj diskutera möjliga lösningar. 
 
Expertgruppen diskuterade frågan ur olika perspekgv. 
 

10. SUHFs samverkansarbete kring omställningsstudiestödet 
Information. Föredragande: Linda Géren 
Sedan före starten av omställningsstudiestödet driver SUHF samverkansarbete med bl.a. 
omställningsorganisationerna, CSN, Kammarkollegiet, UHR och UKÄ kring högskolans 
utbildningar. Linda Gerén informerade om de två tidigare möten som genomfördes i oktober 
2022 och i februari 2023, samt det möte som ska genomföras den 20 november.  
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11. Myndighetssamverkan (MSV) kring kompetensförsörjning och livslångt lärande 
(KLL)  
Information. Föredragande: Christopher Sönnerbrandt 
Christopher Sönnerbrandt informerade om pågående samverkansarbete som berör 
lärosätena och expertgruppens område. 

a. Myndighetssamverkan för kompetensförsörjning (MSV) 
Arbetsförmedlingen, Myndigheten för yrkeshögskolan (samordnar), Skolverket, 
Svenska ESF-rådet, Tillväxtverket, Universitetskanslersämbetet och Universitets- och 
högskolerådet har fåj i uppdrag aj samverka för aj bidra gll en väl fungerande 
kompetensförsörjning. Även Folkbildningsrådet och Vinnova deltar. MSV har 
inledningsvis bl.a. arbetat med säkerställande av lämpligt utbildningsutbud inför 
omställningsstudiestödet. 
h8ps://www.myh.se/om-oss/myndighetssamverkan-och-
samverkansprojekt/myndighetssamverkan/myndigheternas-roll-inom-kompetensforsorjning  
 

b. Kvalifikagonsdatabas  
Myndigheten för yrkeshögskolan har inom ramen för regeringsuppdraget om att 
utveckla en sammanhållen datainfrastruktur för KLL arbetat med deluppdraget att 
utveckla en kvalifikationsdatabas som ska omfatta alla kvalifikationer med nivå enligt 
SeQF. 
h8ps://www.myh.se/validering-och-seqf/seqf-sveriges-referensram-for-kvalifikaConer/sok-
kvalifikaConer  
 

c. OECD TSI-projektet 
OECD levererar expertstöd gll MSV från EU:s reformstödsprogram TSI för aj stärka 
”Governance of the Swedish Skills System” 2023 – 2025. Arbetsförmedlingen och 
Myndigheten för yrkeshögskolan är projektägare. Projektet innehåller bl.a.: 
nulägesanalys, ”European best pracgce”, datainfrastruktur för KLL (”skills”) och 
rekommendagoner. 
h8ps://www.oecd.org/skills/centre-for-skills/governance-of-the-swedish-skills-system.htm  
 

12. FramHdens e-infrastruktur för högre utbildning 
Information. Föredragande: Christopher Sönnerbrandt 
SUHF har, i samråd med Vetenskapsrådet (Sunet), Universitets- och högskolerådet samt 
Ladokkonsortiet, kommit fram till att frågan behöver belysas med en utredning. Christopher 
Sönnerbrandt informerade om beslut i SUHF:s styrelse om att ge presidiet i uppdrag att 
bland annat initiera en dialog med UHR, Ladok och VR (Sunet) kring utveckling av befintlig 
nationell samordning avseende behov av samordnade processer och infrastruktur. Behovet 
har aktualiserats bland annat med anledning av lärosätenas uppdrag att stödja det livslånga 
lärandet. SUHF:s kansli letar nu utredare och arbetar med att formulera en uppdragsbeskriv-
ning. 
 

13. Lärosätenas administraHon av särskilt pedagogiskt stöd 
Diskussion. Föredragande: Carolina Rytterkull.  
Helena Pallin och Carolina Rytterkull gav en lägesbild om frågorna som grund för den 
fortsaja diskussionen. Mauritz Danielsson bidrog med informagon kring Ladokkonsorgets 
dialog med SFS. I dagsläget berörs omkring 27 000 studenter och administrationen är stor. 
Brita Lundh belyste ytterligare de brister som finns och de stora kostnader som dagens 
hantering medför.  
 
Expertgruppen diskuterade frågan och möjliga vägar framåt.  
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14. Övriga frågor  
Cilla Häggkvist lyke frågan om stängning av ansökning gll högskolan den 15 april och den 15 
oktober. Det ser lite olika ut på olika lärosäten när det gäller om man stänger systemet helt 
och hållet exakt kl 00:00 eller om den som håller på med en ansökan får möjlighet aj slusöra 
sin ansökan. Expertgruppen menar aj räjssäkerhet är vikggt och aj systemet ska stängas 
ned exakt kl 00:00. Expertgruppen lämnade gll Antagningsrådet aj hantera frågan. 
 

15. Kommande möten 
a. Planerade möten fram gll sommaren 2024. 

i. Onsdag den 6 december 2023, kl. 9:30 – 15:00, på SUHF:s kansli i Stockholm. 
ii. onsdagen 14 februari 2023 kl. 9:30-15:00 på SUHF:s kansli i Stockholm. 

iii. onsdagen 24 april 2023 kl. 9:30-15:00 digitalt möte via Zoom. 
iv. gsdagen 11 juni 2023 kl. 9:30-15:00 på SUHF:s kansli i Stockholm. 

 
16. Avslutning  

Ordförande tackade alla deltagare och avslutade mötet. 
 

 
 
Anteckningen justerades av expertgruppen vid sammanträdet den 6 december 2023 


